



لا أقدر أن أقوم وأعطيك (لوقا ١١: ٧)

- ❖ اليوم يعلمنا السيد المسيح له المجد كيف يجب ان نطلب بالحاح... فهذا الانسان الذي كان في حاجة الى طعام لصديقه الزائر في منتصف الليل ... ذهب الى جاره في هذا الوقت المتأخر ليطلب له خبزاً... بالأحيائي قبل ان نطرق الابواب المغلقة هل وجدنا اجابات لتلك الاسئلة القليلة المغلقة...
- ❖ الى من... يجب ان نذهب؟ في من... يجب ان نلقى كل الثقة؟ على من... يجب ان نلقى كل سؤل القلب؟ قبل ان نتكلم فلنصت الى داود الملك الذي قال لجاد النبي «قد ضاق بي الأمر جداً. فلنسقط في يد الرب، لأن مراحمة كثيرة ولا أسقط في يد إنسان». (٢ صموئيل ٢٤ : ١٤).
- ❖ الجار المستريح على سريريه والنائم مستيقظا اطلق كلمات شديدة للانسان الطارق على باب بيته قائلاً له (لا أقدر أن أقوم وأعطيك). دعنا نتذكر سوياً ماذا فعل الله بشعبه في برية سيناء عندما طلبوا منه ان ياكلوا ويشربوا... نالوا ماقد طلبوه.
- ❖ عندما نسال ونجد ماقد طلبناه... نظهر للآخرين مقدار غنى العاطى من خيرات وهبات اعطاها هو للمحتاجين. وهذا ماوضحه لنا بولس الرسول بقوله لنا «في كل شيء اريدكم انه هكذا ينبغي انكم تتعبون وتغضدون الضعفاء، متذكّرين كلمات الرب يسوع انه قال: مغبوط هو العطاء أكثر من الأخذ» (أعمال ٢٠: ٣٥)
- ❖ تقدم لنا الكنيسة سر الافخارستيا المقدس وعندما نرفض الاقتراب والتناول من الجسد والدم الحقيقي... نرفض بالحقيقة هذه العطية السمائية. عندما يعطى صديقاً لنا كتاباً هدية ولا نقرأه... نرفض بالحقيقة هذه الهدية المجانية. في كل مكان وزمان نتعرف على اناس جدد ولكن ان رفضنا التعامل معهم... خسرنا في الحقيقة هؤلاء الاشخاص الجدد.
- ❖ بالأحيائي ان لم نملك شيئاً مادياً او عينياً نقدمه للآخرين، فيمكننا ان نقدم لهم الرجاء الحقيقي واليسمة الدافئة والتشجيع المتوالى والمساعدة الروحية الدائمة. يجب ان نتذكر ان العطاء بلا حدود هو سمة من سمات آباء الكنيسة الاولى وذلك اثناء تجوالهم بالبيشارة المفرحة للجميع. وهنا نتذكر مقالته القديس بطرس للمقعد عند باب الهيكل «ليس لي فضة ولا ذهب، ولكن الذي لي قياها أعطيك: باسم يسوع المسيح الناصري قم وامش!». (أعمال ٣: ٦)



I cannot rise and give to you? (Luke 11:7)

- ❖ The Lord is teaching us today how persistently we have to ask? This man (the receiver) needed some food for his unexpected guest, and so he went to his sleeping neighbour (the giver) at midnight. Beloved... before we go and knock on the doors... Wait to have the answers for the following few questions...
- ❖ To whom should we go? To whom should we trust? To whom should we ask from? Listen to King David when he said to Gad the prophet "I am in great distress. Please let us fall into the hand of the LORD, for His mercies are great; but do not let me fall into the hand of man." (2 Samuel 24:14).
- ❖ The sleeping friend speedily delivered and shot a clear message to his knocking neighbour "I cannot rise and give to you?" The Israelites needed food in the wilderness and streams in the desert and they received.
- ❖ By receiving we reveal to the givers that they have gifts to offer. Therefore Saint Paul reminded us while saying "I have shown you in every way, by labouring like this, that you must support the weak. And remember the words of the Lord Jesus, that He said, 'It is more blessed to give than to receive.'" (Acts 20:35).
- ❖ When the church offers us the Holy Communion but we do not respond to it, that gift is not indeed received. When someone gives us a book but we never read it, that book is not really received. When someone introduces us friends but we ignore them, those friends do not feel well received.
- ❖ Dear beloved... if we have nothing available at hand on this earthly cosmos, we can freely offer a true hope, a warmly smiling, an unbreakable courage and an infinite assistance for others. Giving was the great mystery for the disciples while preaching. Let us remember Saint Peter's words when he said "Silver and gold I do not have, but what I do have I give you: In the name of Jesus Christ of Nazareth. rise up and walk." (Acts 3:6).

Church News and Schedule by telephone: 514 274-1589

Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 frpishoy@stmarkmontreal.ca

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@stmarkmontreal.ca

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 franthony@stmarkmontreal.ca

For church information mark@stmarkmontreal.ca

Service Schedule

جدول مواعيد الخدمة

Service	Day	Time	AM/PM	Description
+ Meeting of Saint John the beloved	Tue	11	AM	+ إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب
+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعرافات
+ The Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ The Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعرافات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ St. Monica and St. Augustine meeting	Fri	8½ - 9½	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Coptic hymns class (KG - Grade 3)	Sat	1 - 2	PM	+ درس الحان و قبطي (grade 3 - KG)
+ Coptic hymns class (grade 4 - grade 6)	Sat	2 - 3	PM	+ درس الحان و قبطي (grade 6 - grade 4)
+ Sons of Light Club (age 10 - 16)	Sat	2 - 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 - 16 سنة)
+ Angels Club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat	7½	PM	+ عشية ، العظة ، التسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½ - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	11½ - 12½	AM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	12½ - 1½	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الخدمة
+ Coptic hymns class (grades 7 - 11)	Sun	1 - 3	PM	+ درس الحان و قبطي (grades 7 - 11)
+ Coptic hymns class (cegep and +)	Sun	2 - 4	PM	+ درس الحان و قبطي (cegep & +)

أخبار الكنيسة

1. بدأ العمل في مهرجان الكرازة. الرجاء الإتصال بخدمات الفصول.
2. عشية السبت القادم نتابع فيها دراسة سفر اللاويين الإصحاحين ٢٦ و ٢٧.
3. تقم الكنيسة معسكر صيفي للأطفال المرحلة الابتدائية ابتداءاً من الأسبوع الأخير من يونيو وحتى نهاية أغسطس. للإشتراك الرجاء الإتصال بأبونا ميخائيل 591-9747 (514).
4. يستمر تسجيل مؤتمر الأطفال للفصول من ٤ - ٧ لدى خدام المرحلة وميعاده من ٣ - ٥ يوليو القادم.
5. الثلاثاء القادم إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب الساعة ١١ صباحاً.
6. يقوم نادي الملائكة برحلة إلى حديقة جرانبي يوم ٢٧ يونيو ٢٠٠٩ للإشتراك الرجاء الإتصال بمارتين اسحق 774-8466 (514) أو ملاك ميخائيل 945-9906 (514).

معمودية مقدسة

تبنّى الكنيسة أولادها بيتر أسعد وزوجته فيبي مطر بمعمودية ابنهما المبارك لوقا وترجو له نمواً في القامة والنعمة.

مشاركة

تشارك الكنيسة عائلة المرحومة مريم القمص منصور ميخائيل مشارعها وترجو لها نياحاً في أحضان القديسين وهي أرملة المرحوم خريستو ميشيل ووالدة عاطف وعادل ونجى ومارى روز ورؤوف.

CHURCH NEWS

1. The church started working in St. Mark's festival in Egypt (Mahragan AlKeraza). For registration, please contact the Sunday school servants.
2. Next Saturday vespers' sermon will be the Bible study from the book of Leviticus chapters 26 and 27.
3. The church is organizing a summer camp for the children of the primary stage starting the last week of June 2009 until the end of August 2009. For registration, please contact Fr. Mikhail at (514) 591-9747.
4. The registration for the Junior Youth Convention (grades 4 to 7) is still opened. Please contact the Sunday school servants. The convention days are July 3, 4 and 5, 2009.
5. Saint John the beloved's group will have a meeting on Tuesday, June 16, 09 at 11:00 am.
6. The Angels' Club will organize a trip to Granby Zoo on June 27, 2009. For registration please contact Martin Isaac at (514) 774-8466 or Malak Mikhail at (514) 945-9906.

Blessed Baptism

The church congratulates her beloved Peter Assad and his wife Feiby Matar for the baptism of their beloved son Luca, may the Lord bless his upbringing and growth.

Condolences

The church shares the feelings of Atef, Adel, Nagy, Mary-Rose and Raouf for the departure of their mother Mrs. Mariam El-Komos Mansour Mikhail; widow of the departed Khristo Michel. The church asks the Lord to repose her soul in the bosom of the saints.